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Betreft: IC-capaciteit 

  
 
Geachte mevrouw Agema, 
Geachte leden van de Commissie Volksgezondheid, Welzijn en Sport, 
 
Via deze brief willen wij opnieuw uw aandacht vragen voor een zeer dringende zorgkwestie: 
de afnemende IC-capaciteit in Nederland en de daardoor beperkte mogelijkheden om bij een 
verhoogde zorgvraag op te schalen. 
 
De beschikbare IC-capaciteit in Nederland is de afgelopen jaren onder het huidige beleid, 
zoals voorspeld, afgenomen. Op basis van de recente cijfers is duidelijk dat deze 
operationele capaciteit niet langer volstaat om zelfs tijdens een reguliere griepepidemie in de 
zorgvraag te voorzien. 
 
Twee jaar geleden is dit vraagstuk opgepakt, aanvankelijk in het kader van het Integraal 
Zorgakkoord (IZA). Hierin werd vastgesteld dat een capaciteit van 1.150 IC-bedden 
noodzakelijk is en dat hiervoor passende financiering beschikbaar moest komen. Zie ook 
Tweede Kamer Motie 2022D27618 (Westerveld en Kuiken, d.d. 28-6-2022). Een recente 
inventarisatie onder de Nederlandse IC-afdelingen toont aan dat er momenteel minder dan 
850 IC-bedden operationeel zijn. 
 
Hoewel het ministerie van VWS de intentie had om deze basiscapaciteit te handhaven, bleek 
het lastig om overeenstemming te bereiken over de financiering en de organisatie van de 
beschikbaarheid. Bovendien werd getwijfeld of 1.150 bedden, gezien de maatschappelijke 
uitdagingen, nog steeds het juiste aantal was. VWS heeft daarop het Zorginstituut Nederland 
(ZiN) de opdracht gegeven om met veldpartijen een plan te ontwikkelen voor de opschaling 
van de IC-capaciteit bij verhoogde zorgvraag, waarbij ook het aantal IC-bedden een 
belangrijk aandachtspunt was. 
 
Helaas is dit voorjaar het proces via ZiN tot stilstand gekomen. Op 18 juli jl. werden wij 
geïnformeerd dat de Kwaliteitsraad heeft besloten dat het onderwerp IC-beschikbaarheid 
momenteel niet geschikt is voor plaatsing op de Meerjarenagenda. 
 
Wij zijn met de betrokken veldpartijen in gesprek gegaan en streven naar de ontwikkeling van 
een gezamenlijk gedragen capaciteitsplan. Wij vragen uw medewerking en ondersteuning bij 
het uitwerken van een capaciteitsplan met de NVIC als penvoerder, onder regie van het 
ministerie van VWS. De aanwezige expertise van de veldpartijen, ondersteund met data-
analyse en andere middelen, zal worden benut om te komen tot een breed gedragen plan. 
Wat betreft de mogelijkheid tot opschaling van IC-capaciteit ten tijde van toegenomen 
zorgvraag (zoals tijdens een nieuwe pandemie, oorlogsscenario’s, etc.), willen wij 
benadrukken dat dit een separaat onderwerp betreft. Desondanks hebben wij, gezien de 
hierboven genoemde ontwikkelingen, ook hierover grote zorgen. 
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Voor de korte termijn is het essentieel dat instellingen in staat worden gesteld om de extra 
gerealiseerde infrastructuur, ten tijde van de COVID-19-pandemie, te behouden. In opdracht 
van VWS heeft Van Berkel Professionals onderzoek gedaan naar de kosten hiervan, met als 
doel deze kostencomponenten op te nemen in een subsidieregeling. We vernemen graag 
van VWS hoe deze regeling op korte termijn gaat worden vormgegeven en zijn bereid vanuit 
onze inhoudelijke kennis hieraan mee te werken. 

Wij staan open voor een gesprek om onze aanpak nader toe te lichten en te bespreken wat 
er nodig is om dit gezamenlijk te realiseren. Wij zien uit naar een constructief gesprek. 

Met vriendelijke groet, 

dr. B.P.C. Ramakers R. Jongstra
Voorzitter NVIC Voorzitter V&VN-IC


